
   

 
 
 
 
 
 
 
Szám: IV.77-25/2009. 
 

J E G Y Z İ K Ö N Y V 
 
 
Készült: Szekszárd Megyei Jogú Város Közgyőlésének 2009. október 1-jén (csütörtökön) 9 óra 
45 perckor a Polgármesteri Hivatal konferencia termében megtartott rendkívüli ülésérıl. 

Jelen vannak:  
Horváth István polgármester, Ács Rezsı alpolgármester, Dr. Haag Éva alpolgármester, Dr. Balás 
Ákos, Fajszi Lajos, Dr. Gaál Zsuzsanna, Csillagné Szántó Polixéna, Horváth Jánosné, Dr. 
Horváth Kálmán, Ilosfai Gábor, Kerekes Csaba, Kıvári László, Máté Péter, Németh Zoltán, 
Schoeck Károly, Tóthi János képviselık  

Összesen: 16 fı 
 
Távolmaradt: Halmai Gáborné, Jobban Zoltán, Csernus Péter, Horváth László, Dr. Tóth Csaba 
Attila képviselı 
 

Ülés közben érkezett: Dr. Hadházy Ákos, Dr. Tóth Gyula képviselı 

Tanácskozási joggal megjelentek: 
Amreinné dr. Gál Klaudia aljegyzı,    
Dr. Göttlinger István igazgatóság vezetı, 
Pál József igazgatóság vezetı, 
Dr. Fıfai Klára hivatalvezetı, 
Herr Teréz fıépítész, 
Rikk Rita testületi referens, jegyzıkönyvvezetı 

    
Horváth István: Köszönti a megjelenteket, megállapítja, hogy a közgyőlés határozatképes, 
megnyitja a rendkívüli ülést. A meghívóban javaslatot tett a napirendi pontra: „Javaslat a Városi 
Sport-és Szabadidıközpont igazgatójának kinevezésérıl szóló 205/2009. (IX.24.) szekszárdi öh. 
számú határozat kiegészítésére”, melyet zárt ülésen tárgyal a közgyőlés. 

További javaslat nem volt. 
 
A polgármester szavazásra teszi fel a napirendre vonatkozó javaslatát, melyet a közgyőlés – 
melynek létszáma 16 fı – 12 igen szavazattal, 1 nem szavazat és 3 tartózkodás mellett 
elfogadott, és a következı napirendet állapította meg: 
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NAPIREND  

 
ZÁRT ÜLÉS: 
 
1./ Javaslat a Városi Sport-és Szabadidıközpont igazgatójának kinevezésérıl szóló 205/2009. 

(IX.24.) szekszárdi öh. számú határozat kiegészítésére  
 (írásbeli elıterjesztés) 
 Elıterjesztı: Horváth István polgármester 
 

 
A közgyőlés 9 óra 50 perctıl 10 óráig zárt ülésen folytatta munkáját, melyen határozatot nem 
hozott. 
 

 
Mivel egyéb kérdés, hozzászólás nem hangzott el, a polgármester a nyilvános ülést 9 óra 50 
perckor berekesztette.   
A zárt ülést követıen dr. Horváth Kálmán nem tért vissza az ülésterembe, jelen van 17 fı 
képviselı. 
 
- Javaslat a Városi Sport-és Szabadidıközpont igazgatójának kinevezésérıl szóló 

205/2009. (IX.24.) szekszárdi öh. számú határozat kiegészítésére  
 Elıterjesztı: Horváth István polgármester 
 
Amreinné dr. Gál Klaudia: Ismerteti a határozati javaslatot: Szekszárd Megyei Jogú Város 
Közgyőlése a 205/2009. (IX.29.) szekszárdi öh. számú határozatát a következık szerint 
módosítja: Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Városi Sport-és Szabadidıközpontot 
átszervezés miatt jogutódlással, 2010. január 31-i hatállyal megszünteti, és a feladatot a 
megszőnés következtében a jövıben a Babits Mihály Mővelıdési Ház és Mővészetek Háza, mint 
jogutód intézmény látja el 2010. február 1. napjától. Az átszervezés következtében az újonnan 
létrejövı intézmény neve: Babits Mihály Mővelıdési Ház, Mővészetek Háza és Sportcentrum, 
azzal, hogy ennek megfelelıen a közgyőlés az 1. számú mellékletet képezı alapító okiratot, 
valamint a határozat 2. számú mellékletét képezı megszüntetı okiratot is elfogadja. A megszőnı 
költségvetési szervben foglalkoztatottak közalkalmazotti jogviszonya a jogutód intézményben 
folyamatos. A közgyőlés felkéri a polgármestert, illetve az aljegyzıt, hogy az intézmény 
megszüntetésével, illetve átszervezésével kapcsolatban adminisztratív, illetve átadás-átvételi 
feladatok végrehajtásáról gondoskodjon. 
 
A polgármester kéri, hogy a képviselık tegyék fel kérdéseiket. 
 
Dr. Balás Ákos: Minden dolgozóra vonatkozik az, hogy a jogviszony folyamatos az újonnan 
létrejövı intézményben? Van megszőnı munkakör? 
 
Amreinné dr. Gál Klaudia: A Városi Sport-és Szabadidıközpont igazgatói álláshelye megszőnik 
az átszervezés következtében, és tagintézmény-vezetı fogja a vezetıi feladatokat ellátni. 
 
Horváth István: Tehát egy fıvel kevesebb lesz a létszám. 
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*Tóthi János képviselı kérésére hozzászólása szó szerint került rögzítésre a jegyzıkönyvben. 

 
 
 
Ilosfai Gábor: Csillag Balázs visszalépett? Akkor most ki az igazgató? 
 
Horváth István: Csillag Balázst tájékoztatták az átszervezés terveirıl, aki azt mondta, hogy az 
ilyen irányú szándékot tudomásul veszi. Takács László az igazgató. 
 
Ilosfai Gábor: Ezt nem érti. 
 
Dr. Gaál Zsuzsanna: Úgy emlékszik, hogy a pályázat kiírására azért került sor, mert Takács 
László igazgató úrnak a megbízása lejárt a mai naptól. 
 
Horváth István: Részben tudja jól a képviselı asszony, mert az a legnagyobb probléma, hogy 
amikor kinevezték Takács Lászlót, akkor nem a szándéknak megfelelıen hajtották végre az 
igazgatói kinevezést, kettıs igazgatói kinevezés történt, az egyik határozott idıre szólt, a másik 
pedig határozatlan idıre.  
 
Dr. Gaál Zsuzsanna: Megnézte a kinevezést, és abban az igazgatói munkakör határozott idıre 
szól. Az elsı részben pedig a határozatlan idejő közalkalmazotti jogviszony szerepel. Ha lejárt a 
határozott idejő igazgatói megbízás, akkor nem lehet felmondani a jogviszonyt.  
 
Horváth István: Most arról tárgyalnak, hogy a két intézményt összevonják. Azt kell figyelembe 
venniük, hogy az AGORA program ideje alatt is megfelelı struktúrával tudjanak mőködni az 
intézmények.  
 
Dr. Gaál Zsuzsanna: A határozati javaslatban az hangzott el, hogy felmondanak az igazgatónak. 
 
Horváth István: Ez nem szerepelt a határozati javaslatban. 
 
Dr. Balás Ákos: Az hangzott el, hogy amennyiben megszőnik az intézmény, meg fog szőnni az 
igazgatói státusz, de ez nincs benne a határozati javaslatban. 
 
Horváth István: Most csak az intézményi struktúráról döntenek, nem személyekrıl. 
 
Tóthi János: „Kérdésem az aljegyzı asszonyhoz: A meghívóban az szerepel, hogy az 
elıterjesztés az ülésen kerül kiosztásra. Alapító okirat van elıttünk, és a felolvasott határozati 
javaslatot, valamint a közgyőlés anyagát nem kaptam meg. Kérem idézni a Szervezeti és 
Mőködési Szabályzatból, hogy ilyenkor mi a teendı, hogy a rendkívüli ülésen, az ülés elején kell, 
hogy megkapjuk az anyagot, és a határozati javaslatot, vagy pedig elmondás alapján szavazunk, 
mert én nem kaptam semmilyen elıterjesztést. Kérem a válaszát az aljegyzı asszonynak.”* 
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Schoeck Károly: Az elızı közgyőlésen a javaslata ellenében hozott érvek gyıztek. Most pedig 
mellette szólnak. A tegnap megkapott zárt ülési meghívón szereplı napirendi pont címét 
ismerteti. A kinevezés tartalmazza az alapító okiratot és a megszüntetı okiratot? Hivatkozva a 
Szervezeti és Mőködési Szabályzatra: nem kerülhet a közgyőlésen kiosztásra intézmény, 
gazdasági társaság alapítása, átszervezése, megszüntetése, alapító okirat, társasági szerzıdés, 
alapszabály módosítása. Hogy viszonyul a most kiosztott elıterjesztés az SZMSZ felolvasott 
pontjához? Az intézkedés jogszerően megvalósítható-e?  
 
Amreinné dr. Gál Klaudia: A képviselı úr által hivatkozott szakasz pontosan ezt tartalmazza.  
 
Horváth István: Ügyrendi javaslat érkezett a FIDESZ Frakció részérıl: a közgyőlés ülését 
felfüggesztik, és délután 16 órakor folytatják. 
 
A polgármester szavazásra teszi fel a javaslatot, melyet a közgyőlés – melynek létszáma 15 fı – 
10 igen szavazattal, 4 nem szavazat és 1 tartózkodás mellett elfogadott. 
(Kıvári László, Dr. Tóth gyula nem vettek részt a szavazásban.) 
 
A közgyőlés 10 óra 10 perctıl 17 óra 20 percig szünetet tartott. A szünetet követıen Dr. Tóth 
Csaba Attila, Dr. Tóth Gyula, Tóthi János nem tértek vissza az ülésterembe, jelen van 14 fı 
képviselı. 
 
Horváth István: Ismerteti a határozati javaslatot: a közgyőlés felkéri a hivatalt, hogy vizsgálja 
meg a Sportcsarnoknak, valamint a Babits Mihály Mővelıdési Ház és Mővészetek Háza 
összevonásának lehetıségét, és a januári közgyőlés tárgyaljanak errıl, továbbá a hivatal kérje ki a 
szükséges véleményeket. 
 
Ilosfai Gábor: Az igazgatói állással mi lesz? Most van igazgatója a Sportcsarnoknak vagy nincs? 
 
Tóthi János 17 óra 25 perckor visszatér az ülésterembe, jelen van 15 fı képviselı. 
 
Horváth István: Csillag Balázst tájékoztatták arról, hogy az összevonást megvizsgálják, és 
információi szerint Csillag Balázs ebben az esetben vissza kíván lépni. A probléma az, hogy a 
korábbi közgyőlés nem járt el körültekintıen az igazgató kinevezésénél. Egyrészt határozott idıre 
szóló igazgatói megbízást kapott, másrészt pedig határozatlan idejő közalkalmazotti jogviszonyt 
igazgatói munkakörben. Az igazgató határozott idejő megbízása a mai nappal lejárt, de a 
közalkalmazotti jogviszonya igazgatói munkakörben nem járt le. A mai nappal Takács László 
volt igazgató úr jogviszonyát közös megegyezéssel megszüntetik. Kéri, hogy ezt a közgyőlés 
vegye tudomásul. A holnapi naptól Csillag Balázs az igazgatója 5 évig a Sportcsarnoknak 
megbízási szerzıdés alapján.  
 
Schoeck Károly: Ha Csillag Balázs az igazgatója a holnapi naptól a Sportcsarnoknak, akkor mit 
kezdjen azzal az információval, amely délelıtt elhangzott, hogy Csillag Balázs visszalépett?   
 
Horváth István: Csillag Balázs nyilatkozata arra az esetre vonatkozott csak, ha a mai napon 
összevonják a két intézményt. Abban az esetben, ha januárban az a döntés születik, hogy a 
Sportcsarnok tagintézményként mőködik a továbbiakban, akkor az igazgató úr átkerül a 
Mővelıdési Házhoz, és a Mővelıdési Ház igazgatója kinevezheti ıt tagintézmény-vezetınek.  
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Ács Rezsı: A mai napon Takács Lászlóval a megállapodás aláírásra került? 
 
Horváth István: Igen. 
 
Ács Rezsı: Ha a közgyőlés 2004-ben törvényesen jár el, akkor elıfordulhatott volna-e ez a 
helyzet? Az Államigazgatási Hivatal felé megküldésre kerül-e a kinevezés a határozattal együtt? 
 
Horváth István: Javasolja, hogy a közgyőlés döntsön arról is, hogy a korábbi intézményvezetıi 
kinevezéseket vizsgálják felül. 
 
Amreinné dr. Gál Klaudia: A kinevezés nem kerül megküldésre az Államigazgatási Hivatal felé. 
A közgyőlési döntés végrehajtásakor történt hiba. Ha a közgyőlési döntésnek megfelelıen 
történik meg a kinevezés, akkor ez a helyzet nem fordulhatott volna elı. 
 
Schoeck Károly: A mostani kinevezéseknél az lesz a követendı eljárás, hogy a vezetıi 
megbízások idıtartama meg fog egyezni a közalkalmazotti jogviszony idıtartamával? 
 
Dr. Haag Éva: Nem, ezt nem teszi a jogszabály lehetıvé. Két módon lehet vezetıt kinevezni: az 
egyik az, hogy határozatlan idıre kinevezi a munkáltató vezetınek, a másik esetben pedig 
kinevezi határozatlan idıre közalkalmazottnak, és emellé határozott idejő vezetıi megbízást ad.  
 
Tóthi János: Az elızı ciklusban Ács Rezsı volt a Pénzügyi Bizottság elnöke, amelynek ı is 
tagja volt, és a feladatuk volt a vagyonnyilatkozatok és munkáltatói kapcsolatok ellenırzése. 
Elismeri, hogy hibáztak. 
 
Dr. Balás Ákos: Ki írta alá az akkori kinevezést? És ezért ki a felelıs? 
 
Horváth István: Az akkori aljegyzı írta alá a kinevezést.  
 
Amreinné dr. Gál Klaudia: A kinevezéseket a polgármester írta alá, de a határozatlan idejő 
kinevezés az intézményvezetı hatáskörébe tartozik, tehát azt a polgármester úr nem írhatta volna 
alá. Az államháztartási törvény alapján viszont – mivel kötelezettségvállalás történik – a 
jegyzınek ellen kellett volna jegyeznie a kinevezést. 
 
Ács Rezsı: A Pénzügyi Bizottságnak költségvetési ellenırzési feladatai vannak, nem a 
kinevezéseket vizsgálja. A kinevezésrıl szóló közgyőlési határozatot nem hajtotta végre a hivatal, 
amit az akkori aljegyzınek észrevételeznie kellett volna? 
 
Amreinné dr. Gál Klaudia: Nem tudja, hogy akkoriban hogyan történt ez a hivatalban, de nem 
látta a kinevezésen az aljegyzı úr ellenjegyzését. Jelenleg minden kinevezést ellenjegyez, hiszen 
kötelezettségvállalás történik. 
 
Schoeck Károly: Az elmúlt közgyőlésen az összevonásról szóló javaslatára a polgármester úr 
középtávú koncepcióra hivatkozott, amikor nem támogatta azt. Szeretné látni ezt a középtávú 
koncepciót. A volt igazgatóval történt megegyezés a városvezetés részérıl politikai akaratot is 
takar. Véleménye szerint ez az ügy méltatlan volt a közgyőlés mőködéséhez.  
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Horváth István: Kikéri magának az elhangzottakat. Megszokták már a korábbi 
sajtótájékoztatóknál, hogy hazug vádakat mondanak a közgyőlés munkájáról.  
 
Ács Rezsı: Javasolja, hogy zárják le a vitát. 
 
Tóthi János 17 óra 55 perckor elhagyja az üléstermet, jelen van 14 fı képviselı. 
 
A polgármester szavazásra teszi fel a javaslatot a vita lezárására vonatkozóan, melyet a 
közgyőlés – melynek létszáma 14 fı – 12 igen szavazattal, 2 nem szavazat mellett elfogadott. 
 
Horváth István: Ismerteti a határozati javaslat 1. és 2. pontját: a közgyőlés felkéri a 
Polgármesteri Hivatalt, hogy vizsgálja meg a Babits Mihály Mővelıdési Ház és Mővészetek 
Házába a Városi Sport-és Szabadidıközpontnak tagintézményként történı beintegrálását, és a 
javaslatot terjessze a közgyőlés 2010. januári ülése elé. A közgyőlés felkéri a Polgármesteri 
Hivatalt, hogy vizsgálja felül az önkormányzat intézményvezetıinek kinevezéseit, és a vizsgálat 
eredményét terjessze a Jogi és Ügyrendi Bizottság elé. 
 
A polgármester szavazásra teszi fel a határozati javaslat 1. és 2. pontjait, melyet a közgyőlés – 
melynek létszáma 14 fı – 12 igen szavazattal, 2 nem szavazat mellett elfogadott. 
 
Horváth István: Kéri, hogy az aljegyzı ismertesse a korábbi közgyőlési határozat kiegészítését. 
 
Amreinné dr. Gál Klaudia: Ismerteti a határozati javaslat 3. pontját: a közgyőlés a Szekszárd 
Megyei Jogú Város Önkormányzata Városi Sport- és Szabadidıközpont igazgatójának 
kinevezésérıl szóló 205/2009. (IX.24.) szekszárdi öh. számú határozatát az alábbiakkal egészíti 
ki: 
„4.  A közgyőlés 2009. október hó 1. napjától kezdıdıen Szekszárd Megyei Jogú Város 
Önkormányzata a Városi Sport- és Szabadidıközpont intézménynél átszervezést hajt végre a 
feladatok gazdaságos és ésszerőbb ellátása érdekében. 
4.1. Az átszervezés miatt a határozatlan idıre szóló kinevezett igazgatói munkakör 
megszüntetésre kerül.  
4.2. 2009. október hó 1. napjától kezdıdıen a magasabb vezetıi beosztásból eredı feladatok 
ellátása oly módon történik, hogy a közalkalmazott a magasabb vezetıi feladatokat a kinevezés 
szerinti munkaköre mellett látja el, 5 éves határozott idıre szóló vezetıi megbízással. 
 
A közgyőlés hozzájárul Takács László közalkalmazott jogviszonyának közös megegyezéssel 
történı megszüntetéséhez. A Polgármester tájékoztatóját a közös megegyezés megszüntetésére 
vonatkozó megállapodásról tudomásul veszi.” 
 
A polgármester szavazásra teszi fel a határozati javaslat 3. pontját, és a teljes határozati 
javaslatot, melyet a közgyőlés – melynek létszáma 14 fı – 12 igen szavazattal, 2 tartózkodás 
mellett elfogadott, és a következı határozatot hozta: 
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216/2009. (X.1.) szekszárdi öh. 
205/2009. (IX.24.) szekszárdi öh. számú határozat 
kiegészítése 

  
1. Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzatának 

Közgyőlése felkéri a Polgármesteri Hivatalt, hogy 
vizsgálja meg a Babits Mihály Mővelıdési Ház és 
Mővészetek Házába a Városi Sport-és 
Szabadidıközpontnak tagintézményként történı 
beintegrálását, és a javaslatot terjessze a 
közgyőlés 2010. januári ülése elé. 
 

2. A közgyőlés felkéri a Polgármesteri Hivatalt, 
hogy vizsgálja felül az önkormányzat 
intézményvezetıinek kinevezéseit, és a vizsgálat 
eredményét terjessze a Jogi és Ügyrendi Bizottság 
elé. 

 
3. Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzatának 

Közgyőlése a Szekszárd Megyei Jogú Város 
Önkormányzata Városi Sport- és 
Szabadidıközpont igazgatójának kinevezésérıl 
szóló 205/2009. (IX.24.) szekszárdi öh. számú 
határozatát az alábbiakkal egészíti ki: 
 
 

„4.  A közgyőlés 2009. október hó 1. napjától 
kezdıdıen Szekszárd Megyei Jogú Város 
Önkormányzata a Városi Sport- és 
Szabadidıközpont intézménynél átszervezést 
hajt végre a feladatok gazdaságos és ésszerőbb 
ellátása érdekében. 

4.1. Az átszervezés miatt a határozatlan idıre szóló 
kinevezett igazgatói munkakör megszüntetésre 
kerül.  

4.2. 2009. október hó 1. napjától kezdıdıen a 
magasabb vezetıi beosztásból eredı feladatok 
ellátása oly módon történik, hogy a 
közalkalmazott a magasabb vezetıi feladatokat 
a kinevezés szerinti munkaköre mellett látja el, 
5 éves határozott idıre szóló vezetıi 
megbízással. 

 
5.  A közgyőlés hozzájárul Takács László 

közalkalmazott jogviszonyának közös 
megegyezéssel történı megszüntetéséhez. A 
Polgármester tájékoztatóját a közös 
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megegyezés megszüntetésére vonatkozó 
megállapodásról tudomásul veszi.” 

Határidı: Az 1. pont tekintetében: 2010. január 31. 
     A 2. pont tekintetében: 2009. november 30.   
    A 3. pont tekintetében: 2009. október 1. 
 
Felelıs: Horváth István polgármester, 
   Bay Attila KESZ igazgató 

 
 
 
Mivel egyéb kérdés, hozzászólás nem hangzott el, a polgármester a nyilvános ülést 18 órakor 
berekesztette.   
 
 
 

K m f. 
 
 
 
 
 
 

Horváth István        Amreinné Dr. Gál Klaudia 
            polgármester            aljegyzı 
 
 
 
 
 

 


